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Zápis ze 4. řádného zasedání Vědecké rady  

Fakulty humanitních studií Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně,  

konaného dne 17. 1. 2017 

 

Přítomni:  doc. Jaroslav Balvín, doc. Šárka Bubíková, doc. Martina Cichá, prof. Peter 

Gavora, doc. Jana Chamonikolasová, prof. Věra Janíková, doc. Helena 

Kadučáková, dr. Věra Kozáková, doc. Jana Kutnohorská, doc. Anežka 

Lengálová, prof. Hana Lukášová, Zlatuše Mihalová, prof. Milan Pol, prof. 

Silvia Pokrivčáková, prof. Jaroslav Rybka, dr. Roman Trušník, doc. Petr 

Urbánek, doc. Soňa Vávrová, prof. Eliška Walterová, doc. Adriana 

Wiegerová  

Omluveni:  doc. Lada Cetlová, prof. Arnošt Pellant, doc. Tomáš Svatoš, doc. Radim Šíp  

Stálí hosté: Ing. Jitka Jašková, dr. Anna Krátká, dr. Jana Semotamová, dr. Libor Marek 

Host:  prof. Jiří Mareš 

 

Prezenční listina je uložena na Referátu pro tvůrčí činnost a vnější vztahy Fakulty humanitních 

studií UTB ve Zlíně.  

Jednání Vědecké rady (dále jen „VR“) bylo zahájeno ve 13 hod.  

 

Průběh jednání VR 

1. Zahájení jednání  

Děkanka FHS, doc. Anežka Lengálová, přivítala přítomné na čtvrtém řádném zasedání  

VR FHS a představila novou proděkanku pro vnější vztahy – PhDr. Janu Semotamovou. 

Přivítala rovněž hosta – prof. PhDr. Jiřího Mareše, CSc. z LF UK se sídlem v Hradci Králové. 

 

Konstatovala, že z celkového počtu 24 členů je přítomno 20 členů, tzn. VR je usnášení schopná. 

 

2. Odsouhlasení programu jednání VR 

Děkanka seznámila přítomné s návrhem programu:  

 Výsledky korespondenčního hlasování.  

 Zpráva o činnosti fakulty za rok 2016. 

 Projednání a schválení návrhu členů komisí pro SZZ na FHS v akademickém roce 

2016/2017.  

 Hodnocení kvality vysokých škol – prezentace prof. PhDr. Jiřího Mareše, CSc.  

 Různé.  

 

 

K návrhu programu zasedání nebyly připomínky, proto děkanka požádala přítomné o jeho 

schválení.  
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Pro:  20  

Proti:   0   

Zdržel se:   0 

 

3. Výsledky korespondenčního hlasování 

Předsedající podala informace o korespondenčním hlasování, které proběhlo v termínu  

21. 11. 2016 – 30. 11. 2016. Jeho účelem bylo, po předjednání návrhu na zářijovém zasedání, 

projednat Plán realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti FHS pro rok 2017. 

Z celkového počtu 24 členů VR hlasovalo 22 členů, z nichž jeden se zdržel hlasování, ostatní 

vyjádřili souhlas. Dokument byl tedy řádně projednán. 

 

4. Zpráva o činnosti fakulty za rok 2016 

Děkanka seznámila přítomné s plněním Aktualizace Dlouhodobého záměru vzdělávací a 

vědecké, výzkumné vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti FHS pro rok 2016, 

s činností FHS v roce 2016 a nastínila plány pro rok 2017.  

V průběhu prezentace se zapojili do diskuse:  

 prof. Mareš – vyjádřil se k hodnocení publikačních výstupů, které probíhá 

prostřednictvím hodnotících panelů. Hodnocení 2014 a 2015 jsou již hotová a 

hodnotitelé budou již hodnotit také rok 2016, nicméně výsledky hodnocení se 

nedostávají k původcům. Nelze tedy objektivně hodnotit vývoj tvůrčí činnosti.  

 doc. Lengálová – je velmi těžké odhadnout, jak dlouhodobě strategicky a koncepčně 

směřovat tvůrčí činnosti fakulty, pokud se často mění pravidla hodnocení. 

 doc. Vávrová – se připojila k názoru prof. Mareše a upozornila na častý problém 

minulých hodnocení - do RIV byly vykazovány monografie, které ve skutečnosti byly 

sborníky prací (mají jiný status).  

 

5. Projednání a schválení návrhu členů komisí pro státní závěrečné zkoušky na FHS 

v akademickém roce 2016/2017 

Proděkan dr. Marek prezentoval členům VR návrhy na předsedy a členy komisí pro státní 

závěrečné zkoušky na FHS v akademickém roce 2016/2017, a to jak ve Zlíně, tak i na IMS 

Brno (pro letní termín SZZ).  

V následné diskusi vystoupili: 

 doc. Lengálová – v letošním roce končí společná akreditace s IMS Brno, tzn. proběhnou 

poslední SZZ a studenti, kteří neuspějí, budou muset být dostudovat na FHS, případně 

jinde. 

Členové VR souhlasili, aby se o návrzích hlasovalo společně pro obory realizované ve Zlíně 

(zvlášť pro bakalářské a zvlášť navazující magisterské SP/SO), a poté společně pro Bc. a 

NMgr., obor Sociální pedagogika na IMS Brno. 
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Usnesení č. 1:  

VR FHS schválila návrhy předsedů a členů komisí pro státní závěrečné zkoušky na FHS 

v akademickém roce 2016/2017 v následujících bakalářských studijních programech/oborech 

realizovaných ve Zlíně: 

 Specializace v pedagogice/Sociální pedagogika, Andragogika v profilaci na řízení 

lidských zdrojů v neziskové sféře, Učitelství odborných předmětů pro SŠ, Učitelství pro 

MŠ; 

 Filologie/Anglický jazyk pro manažerskou praxi, Německý jazyk pro manažerskou 

praxi; 

 Ošetřovatelství/ Všeobecná sestra; 

 Porodní asistence/ Porodní asistentka; 

 Zdravotně sociální péče/Zdravotně sociální pracovník. 

 

Pro:   20     

Proti:     0    

Zdržel se:   0   

 

Usnesení č. 2:  

VR FHS schválila návrhy předsedů a členů komisí pro státní závěrečné zkoušky na FHS 

v akademickém roce 2016/2017 v následujících navazujících magisterských studijních 

programech/oborech realizovaných ve Zlíně: 

 Specializace v pedagogice/Sociální pedagogika (KS),  

 Pedagogika předškolního věku (PS); 

 Pedagogika/Sociální pedagogika (PS). 

 

Pro:   20    

Proti:     0    

Zdržel se:   0   

 

Usnesení č. 3:  

VR FHS schválila návrhy předsedů a členů komisí pro letní termín SZZ na IMS Brno 

v akademickém roce 2016/2017 v bakalářském a navazujícím magisterském stupni studijního 

programu Specializace v pedagogice, oboru Sociální pedagogika.  

 

Pro:   19    

Proti:     0   

Zdržel se:   1   

 

 

6. Hodnocení kvality vysokých škol - prezentace prof. PhDr. Jiřího Mareše, CSc.  

Prof. Mareš prezentoval své poznatky a zkušenosti s hodnocením kvality vysokých škol 

v návaznosti na novelu VŠ zákona. Seznámil přítomné s manuálem pro hodnocení kvality 

výuky studenty.  
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Po prezentaci následovala bohatá diskuse, v níž vystoupili: 

 dr. Kozáková – vznesla dotaz, zda jsou na UK sledovány výkony akademiků pomocí  

úvazkového listu (ÚL) a  jak jsou nastavena kritéria pro posuzování činností. 

 prof. Mareš – spíše je kladen důraz na kvalitu procesů. V případě ÚL jde o kvantifikaci 

výkonů akademických pracovníků, na UK se nepoužívá.  

 doc. Lengálová – doplnila, že i na UTB se diskutuje o novém systému hodnocení.  

 prof. Mareš – na dotaz děkanky k problematice odebírání titulů na UK uvedl, že zatím 

příslušný dokument není připraven.  

 doc. Lengálová – se dotázala na formu a rozsah hodnocení výuky na UK.  

 prof Mareš - jde o papírovou formu elektronicky čitelných dotazníků, s výběrem pouze 

klíčových předmětů, které se v čase obměňují.  

 doc. Kutnohorská – vznesla dotaz na hodnocení kvality BP a DP a posudků na ně, 

hodnotitele a kritéria.  

 prof. Mareš – v současné době jde o pilotního projekt, specifikuje se manuál, jsou 

vybráni kvalitní hodnotitelé.  

 prof. Rybka – vyjádřil zájem o výsledky hodnocení kvality vyučujících absolventy 

v různých časech od ukončení studia. 

 prof. Mareš – hodnocení s časovým odstupem probíhají, ale vzhledem k tomu, že jde o 

anonymní hodnocení, není možno sledovat názory jednotlivce, ale pouze průměrné 

hodnoty.  

 dr. Semotamová – se dotázala na využití a dopady výsledků hodnocení, pozitivního i 

negativního.  

 prof. Mareš – návratnost dotazníků je asi 80 %; výsledky jsou předávány vedoucím 

pracovníkům a jsou projednány na kolegiu děkana. Nejlepší pracovníci jsou oceněni.  

 

7. Různé 

 Děkanka informovala o přípravách nových předpisů na FHS – Volební řád AS a Jednací 

řád AS jsou již předloženy, probíhá příprava studijních předpisů (v návaznosti na 

univerzitní) a také dokumentu Jednací řád VR, který dostanou členové VR včas 

k diskusi. 

 Prof. Gavora podal krátkou zprávu o průběhu doktorského studia. Informoval 

o organizační změně v DSP Pedagogika (od 1. 1. 2017 je každý student DSP naveden 

na ústav/centrum, kde působí jeho školitel) a rovněž o akcích pro doktorandy.  

Jednání VR bylo ukončeno v 14:55 hod. 

 

Příští zasedání VR se uskuteční dne 6. 9. 2017.  

 

Zapsala: Ing. Blanka Hendrychová 

Verifikovala: doc. Anežka Lengálová 

Ve Zlíně, dne 19. 1. 2017 


